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AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
CIF P-0302100-C 

Plaça de l’Ajuntament, 1 
Telf. 966 567 315 – 966 567 475 – Fax 965 566 668 

03450 BANYERES DE MARIOLA (Alacant) 

ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 27 DE SEPTIEMBRE DE 2017. 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 20 horas del día 27 de septiembre de 2017, se reúnen en el 
Salón de Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan 
bajo la presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el 
Secretario acctal, D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la 
Corporación Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2º Teniente de Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3º Teniente de Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Teniente de Alcalde 
Dña. Sonia Beneyto Ferre 
Concejales 
Dña. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Dña. María José Mora Genís  
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Dña. María Elena Vilanova Calatayud 
Dña. María José Francés García 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 
Parte resolutiva 
1)  Aprobación actas sesiones anteriores de fecha 18/07/2017 y 04/09/2017.  
2) Aprobación Cuenta General 2016.  
3) Solicitud a la Generalitat Valenciana del restablecimiento de la línea de autobús Banyeres de 
Mariola-Villena. 
4)  Supresión y modificación Comisiones Informativas 
5) Festivos locales para el año 2018 
6) Contratación servicio renting desfibriladores 
7) Despachos extraordinarios  
 
Parte no resolutiva 
8) Dación de cuenta de los Decretos desde el 14 de julio hasta el 22 de septiembre de 2017. 
6) Ruegos y preguntas.  
................................................................................................................................................................... 
  
1) APROBACIÓN ACTA SESIÓN ANTERIOR DE 18/07/2017 y 04/09/2017. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación al acta de la sesión anterior.  
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La Sra. Francés, portavoz del grupo municipal Ciudadanos dice que en el acta de 04/09/17 ella 
expuso que en la comisión informativa indicó que había muchas cartas por registro de entrada 
solicitando el cambio de las fiestas, pero también dijo que no sabía cuántas ni el periodo de tiempo en 
el que se habían presentado. Quiere que conste para que su intervención tenga el sentido que le 
quiso dar. 
La Sra. Garrido, portavoz del grupo municipal Socialista indica que en el acta del día 18/07/17 en la 
página 2 de la parte de valenciano, en el párrafo del resultado de la votación pone PSOI en lugar de 
PSOE. 
También dice que en el acta del 04/09/17 falta el concejal José Gabriel Pérez Martínez. 
 
Con las correcciones expuestas, el acta es aprobada por unanimidad de los presentes. 
 
2) APROBACIÓN CUENTA GENERAL 2016 
 
Visto el dictamen de la Comisión especial de cuentas, hacienda y personal de 22 de septiembre de 
2017, que transcrito literalmente dice: 
 
“Visto el acuerdo de la Comisión Especial de Cuentas, Hacienda y Personal de 30/06/17 en el que se 
acordó someter la Cuenta General 2016 a exposición pública. 
 
Visto que en el Boletín Oficial de la Provincia de Alicante, nº 128 de fecha 06/07/2017 se publicó el 
anuncio de exposición pública, sin haberse producido alegaciones ni reclamaciones. 
 
De conformidad con lo anterior, la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda del día 22/09/17 con el 
voto favorable de los dos representantes de Compromís y PSOE, y la abstención de los dos 
representantes del Partido Popular y Ciudadanos, dictamina favorablemente la adopción del presente 
ACUERDO: 
 
PRIMERO. Informar favorablemente la aprobación de la Cuenta General del Municipio del ejercicio 
2016, integrado por la documentación contable referida al año 2016: balance, cuenta de resultado 
económico-patrimonial, estado de liquidación y documentos que forman la memoria. 
 
SEGUNDO. Informar favorablemente la aprobación de los anexos a los estados anuales siguientes, 
referidos al ejercicio 2016: el balance, la cuenta de resultado económico-patrimonial, el estado de 
liquidación del presupuesto y los documentos que forman la memoria. 
 
TERCERO. Dar cuenta, por su especial relevancia, de las siguientes magnitudes, derivadas de la 
cuenta anual 2016: 
 

 Resultado presupuestario ajustado: 34.762,29 € 
 Remanente de Tesorería para gastos generales: 3.457.429,18 € 
 Remanente de Tesorería total: 3.621.801,97 €” 

 
Toma la palabra, la portavoz del grupo municipal Compromís Sra. Beneyto, anunciando que su voto 
será a favor. 
Toma la palabra, la portavoz del grupo municipal Ciudadanos, Sra. Francés, indicando que las 
entidades locales como gestores de fondos públicos, tienen la obligación de informar sobre la 
actividad económica, financiera y presupuestaria que llevan a cabo. 
Esta obligación supone la necesidad de registrar todas las operaciones derivadas de esa gestión así 
como elaborar documentos que ponen de manifiesto la situación y la variación de su patrimonio y los 
ingresos y gastos económicos, así como el resultado de sus operaciones en la ejecución del 
presupuesto de la entidad local. 
Examinado el informe de intervención, se ve que se ha mantenido la línea marcada a través de los 
presupuestos.  
Ahora se trata de aprobar el resultado de esas cuentas de 2016. Saben que el Ayuntamiento estaba 
saneado cuando entraron y desde el departamento de intervención y tesorería se hace una dura tarea 
de control y seguimiento de todo tipo de gastos.  
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Indica que se trabaja con bolsas vinculadas que permite soportar alguna que otra sorpresa 
presupuestaria. 
 
Su grupo no estuvo de acuerdo con los presupuestos que aprobaron y por tanto se abstendrán en la 
votación aunque quiere remarcar que saben del buen hacer del departamento de tesorería e 
intervención. 
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Socialista indicando que su grupo votará a favor.  
 
El Sr Alcalde da el turno de palabra al Sr Esteve, portavoz del grupo municipal Popular, que a su vez 
se la cede al Sr. Silvestre, compañero de grupo. 
El Sr. Silvestre indica que su grupo, basándose en el trabajo que se ha hecho desde tesorería e 
intervención, así como desde todos los estamentos del ayuntamiento, votará a favor de la aprobación 
de esta cuenta general. 
Quiere hacer algunas observaciones como que el resultado presupuestario ajustado es inferior al del 
año pasado, aunque el remanente de tesorería ha subido. 
Destaca también que la situación económica en la que está el ayuntamiento facilita mucho el 
funcionamiento de la Corporación. 
Incide en el tema del Catastro porque en la comisión de 30 de junio se les dijo que ya se había 
devuelto alrededor de 1 millón de euros y parece que quedan pocos o ningún expediente para 
devolver. 
Ha pasado un año desde la aprobación de la cuenta de 2015, cuando ya solicitaron que pidieran 
disculpas del uso partidista que hicieron del tema del Catastro y todavía no lo han hecho. Dijeron que 
el ayuntamiento estaba hipotecado en 4 millones de euros, cuando había un remanente de tesorería 
de 3.300.000 euros. Para ello dicen que se basaron en una comisión de hacienda, pero en esa 
comisión lo que se dijo es que las devoluciones podrían ir de 2.200.000 euros a 3.900.000. 
Pide que hagan públicas las disculpas por decir medias verdades. 
 
Intervine el Alcalde diciendo que él siempre ha dicho públicamente que la situación del Ayuntamiento 
de Banyeres de Mariola es envidiable y nada comparable con la situación de otros ayuntamientos que 
están endeudados. 
El equipo de gobierno, desde que entró siempre ha trabajado para que haya un remanente superior. 
Respecto al tema del Catastro, si que se basaron en esa comisión pero ni se sabía entonces, ni se 
sabe ahora exactamente, por ello siempre han trabajado para que haya un remanente. 
En Catastro todavía no nos han confirmado la cita para hablar con ellos del tema pero sí que nos han 
pasado información y parece que allí no queda nada por devolver a expensas de lo que quede en los 
tribunales. 
Si quiere que pida disculpas, las pide, pero ellos trabajaron con la información que se dio y era entre 
dos millones y algo y casi cuatro millones de euros. Se alegra de que ahora sea menos, porque la 
población se beneficiará de ese dinero. 
 
Toma de nuevo la palabra el Sr. Silvestre para decir al Alcalde que ha obviado en todo momento que 
el ayuntamiento disponía de 3.300.000 euros de remanente. 
 
El Alcalde responde que si hubiesen tenido que pagar 4 millones de euros no los tenían entonces y 
tampoco los tienen ahora, pero lo que tienen que hacer es no hablar más de pasado y seguir 
trabajando y pensando en el presente y futuro. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por mayoría absoluta [12 votos a favor 
correspondientes al Grupo Municipal Compromís, Grupo Municipal Socialista y Grupo 
Municipal Popular y 1 abstención correspondiente al Grupo Municipal C’s] acuerda aprobar la 
Cuenta General 2016. 
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3) SOLICITUD A LA GENERALITAT VALENCIANA DEL RESTABLECIMIENTO DE LA LÍNEA DE 
AUTOBÚS BANYERES DE MARIOLA-VILLENA. 
 
“DICTAMEN DE LA COMIÓN INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
URBANISMO, PROTOCOLO Y HERMANAMIENTO DE FECHA 21 DE SEPTIEMBRE DE 2017 
 

D. Josep Sempere i Castelló, Alcalde-Presidente del M.I. Ajuntament de Banyeres de Mariola 
, somete a la consideración del Pleno del Ayuntamiento la adopción de acuerdo en los siguientes 
términos: 
 

Solicitar a la Generalitat Valenciana el restablecimiento de la línea de autobús Banyeres 
de Mariola- Villena. 
 

En un contexto de grave crisis económica, uno de los primeros servicios de los que se 
prescindió, fue el de transporte público por carretera que unía los municipios de Banyeres de Mariola, 
Beneixama, Campo de Mirra y la Cañada con la ciudad de Villena. Como consecuencia de ello, estos 
núcleos de población se han visto desconectados y aislados durante los últimos años, resultando una 
auténtica odisea para los vecinos de los mismos desplazarse a las localidades vecinas para realizar 
cualquier trámite o gestión. 

 
Tras varios años sin contar con este servicio y ante las numerosas quejas de los vecinos por 

la pasividad de la Administración para reanudar este servicio, los distintos municipios afectados, se 
reunieron al objeto de dar el impulso necesario y entablar las conversaciones pertinentes para su 
restablecimiento. Con esta medida, junto con la solicitud de área conjunta de taxi que se ha solicitado 
a la Conselleria, se pretende dar cumplimiento a la legislación valenciana en materia de movilidad, 
dotando a éstos municipios de interior de una red de transporte adecuada para una mejor conexión 
con el resto de municipios colindantes, garantizando con ello un sistema de conexiones en tiempo 
razonable. 

 
La Ley 16/1987, de 30 de julio, de Ordenación de los Transportes Terrestres (LOOT) 

publicada en el Boletín Oficial del Estado (B.O.E número 182 de fecha 31/07/1987), desarrollada 
reglamentariamente mediante el Real Decreto 1211/1990, de 28 de septiembre (RLOOT), tiene por 
objeto regular el sector del transporte, estableciendo la normativa básica en ésta materia, sin perjuicio 
de la competencia que le corresponde a la Comunitat Valenciana, en ejercicio de lo dispuesto en el 
artículo 49.1.15 ª de l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana, aprobado por Ley 
Orgánica 1/2006, de 10 de abril (EACV), en relación con el artículo 148.1.5ª de la Constitución 
Española (CE), que atribuye a la Generalitat Valenciana competencia exclusiva sobre ésta materia. 

 
De conformidad con lo dispuesto en la normativa estatal y comunitaria, Reglamento CE 

1370/2007, de 23 de octubre, sobre los servicios públicos de transporte, la Generalitat ha dictado 
la Ley 6/2011, de 1 de abril, de Movilidad de la Comunitat Valenciana (LMCV).El art. 3 LMCV, 
bajo el título de Competencias administrativas, dispone que: “ 1.- Corresponde a la Generalitat: 

a) La potestad normativa en relación con la movilidad de las personas, de los servicios 
de transporte público y de sus infraestructuras dentro de la Comunitat Valenciana. 

b) La planificación, ejecución y mantenimiento de las infraestructuras de 
transporte interurbano, salvo aquellas que sean de interés general del Estado. 

c) La provisión de los servicios de transporte público interurbano de viajeros 
dentro de la Comunitat Valenciana”. 

 
El artículo 21 LMCV, referido al Transporte de viajeros, señala que: “ 1.- A los efectos de 

esta ley, transporte de viajeros es el realizado por cuenta de terceros contra la correspondiente 
contraprestación económica. 

2- Los transportes de viajeros se clasifican en: 
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a) Servicio público de transporte, entendido como tal el ofertado a la ciudadanía, de 
acuerdo con un calendario y horario previamente establecido….” 

El art. 22 LMCV, regula el Servicio público de transporte. Fines y Competencias, 
estableciendo a éste respecto que:  

1.-“Mediante la Prestación de los servicios públicos de transporte, las administraciones 
públicas competentes conforman una oferta integrada de movilidad en orden a asegurar a ciudadanos 
y ciudadanas sus opciones de acceso a los servicios y equipamientos, al trabajo, a la formación y a 
los restantes destinos que sean demandados. 

2.- La Generalitat es la autoridad de transporte competente para la provisión de los 
servicios públicos de transporte en la Comunitat Valenciana. El ejercicio de tal competencia se 
ejercerá mediante la Agencia Valenciana de Movilidad. 

3.- Los Ayuntamientos son las autoridades de transporte competentes en la provisión de 
servicios públicos de transporte dentro de sus términos municipales, de acuerdo con lo establecido en 
la legislación de régimen local, lo previsto en esta Ley, la normativa que la desarrolle y los 
instrumentos de coordinación que, de acuerdo con dicha normativa, se establezcan para asegurar la 
integración del sistema de transporte. 

4.- Las distintas administraciones podrán convenir la prestación conjunta de los servicios 
públicos de transporte, delegando sus competencias en caso de que resulte conveniente en la 
Agencia Valenciana de Movilidad o en otras administraciones locales o mancomunidades 
municipales. 

5.- Corresponde a cada una de las autoridades de transporte competentes en la ordenación, 
planificación, gestión y prestación de los servicios públicos de transporte bien mediante operador 
interno, en la aceptación del Reglamento CE 1370/2007, o mediante el operador seleccionado de 
acuerdo con la normativa aplicable. 

6.- La prestación de los servicios públicos de transporte que corresponden a la Generalitat en 
virtud de delegación o encomienda por parte de la Administración General del Estado, o previo 
convenio con otras comunidades autónomas, se acomodará a lo previsto en esta ley en lo que no se 
oponga a la legislación del Estado, sin perjuicio de las restantes legislaciones que resulten de 
aplicación”. 

El art.1 de la Ley 9/2009, de 20 de Noviembre, de la Generalitat, de Accesibilidad 
Universal al Sistema de Transportes de la Comunitat Valenciana (LAUSTCV) prescribe que: “Es 
objeto de la presente ley garantizar las condiciones necesarias para que el sistema de 
transportes de la Comunitat Valenciana sea accesible a todas las personas, de conformidad con 
los principios recogidos en el Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana, y con independencia 
de que tengan o no limitaciones personales en su capacidad para desplazarse y acceder a la 
información de forma autónoma, mediante: 

a) La regulación de las condiciones de los nuevos elementos de dicho sitema de cara a 
que sean accesibles para todos los ciudadanos. 

b) El establecimiento de las condiciones y los plazos en los que los elementos 
actualmente existentes sean adaptados a las disposiciones de la presente ley, así como el de las 
fórmulas que garanticen el cumplimiento de tal  objetivo. 

2.- A los efectos de esta ley, se entenderá que el sistema de transportes de la Comunitat 
Valenciana está integrado por la totalidad de los elementos y servicios que atienden a las 
necesidades de movilidad de los ciudadanos, permitiendo su desplazamiento dentro del ámbito 
territorial de la misma, ya sea mediante modos de transporte mecanizados o no mecanizados, 
públicos o privados, y ello conforme a las competencias que en la materia corresponden a la 
Generalitat, de acuerdo con lo dispuesto en el Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana. 

3.- Los poderes públicos promoverán la adopción de las medidas de acción positiva 
necesarias para la efectiva aplicación de la ley”. 

Por todo lo anterior,  y al amparo de lo dispuesto en el artículo 55 y 57 de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local (LRBRL), se propone la adopción del 
siguiente acuerdo: 

PRIMERO.- Requerir a la Generalitat Valenciana, Conselleria d’Habitatge, Obres 
Públiques y Vertebració del Territori, Servei Territorial de Transports d’Alacant, como 
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autoridad competente en materia de transporte interurbano, para que de conformidad con lo 
preceptuado en los artículos de la Ley 16/1987, de 30 de julio, de Ordenación de los Transportes 
Terrestres (LOTT), y la Ley 6/2011, de 1 de abril, de Movilidad de la Comunidad Valenciana (LMCV), 
proceda al restablecimiento de la línea de transporte interurbano que une los municipios de 
Banyeres de Mariola y  Villena. 

 SEGUNDO.- Establecer como servicio mínimo de transporte interurbano el itinerario 
conformado entre las poblaciones de Banyeres de Mariola, Beneixama, Campo de Mirra, La Canyada, 
Biar y Villena, con el siguiente horario y calendario; los días lunes y jueves,  en horario de mañana, de 
8:30 horasa 14:00 horas. 

 TERCERO.- Solicitar a la Generalitat Valenciana, Conselleria d’Habitatge, Obres 
Públiques i Vertebració del Territori, Servei Territorial de Transports d’Alacant, realizar el oportuno 
Plan de Movilidad en el que se efectúe un estudio detallado de las necesidades de los municipios 
afectados, a fin de dotar de las infraestructuras necesarias para la mejor prestación del servicio de 
transporte público interurbano. 

 CUARTO.- Comunicar a los municipios afectados la estimación, en su caso, de la 
propuesta formulada.” 
 
El Sr. Alcalde da la palabra a la portavoz del grupo municipal Compromís quien indica que su grupo 
votará a favor. 
 
Toma la palabra la Sra. Francés, portavoz del grupo municipal Ciudadanos expresando que su grupo 
votará a favor de este punto del orden del día.  
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Socialista para exponer que la línea Banyeres-Villena 
se vio interrumpida en anteriores legislaturas debido al cese de la aportación económica que recibía 
la compañía de autobuses por parte de la anterior Consellería. 
Desde hace meses los alcaldes y concejales de los municipios afectados (Banyeres de Mariola, 
Beneixama, La Canyada, Camp de Mirra y Biar) se están reuniendo para estudiar el tema y han 
decidido hacer una solicitud a la Conselleria, para que restablezca el servicio. 
La propuesta de mínimos solicitada recoge dos días de servicio, lunes y jueves con servicio de ida a 
las 8.00 h y de vuelta a las 14.00 h. 
Por todo ello el grupo municipal Socialista votará a favor de este punto. 
 
Toma la palabra el portavoz del grupo municipal Popular diciendo que su grupo votará a favor. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la solicitud a la Generalitat Valenciana del 
restablecimiento de la línea de autobús Banyeres de Mariola-Villena. 
 
4) SUPRESIÓN Y MODIFICACIÓN COMISIONES INFORMATIVAS. 

 
“DICTAMEN DE COMISIÓN INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
URBANISMO, PROTOCOLO Y HERMANAMIENTO DE 21 DE SEPTIEMBRE DE 2017 
 

Visto que el artículo 20 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen 
Local (LB), establece que en los municipios de más de 5.000 habitantes, existirán órganos que 
tengan por objeto el estudio, informe o consulta de los asuntos que han de ser sometidos a la 
decisión del Pleno, así como el seguimiento de la gestión del Alcalde, la Junta de Gobierno Local y 
los Concejales que ostenten delegaciones, y que todos los grupos políticos integrantes de la 
Corporación tendrán derecho a participar en dichos órganos, mediante la presencia de concejales 
pertenecientes a los mismos en proporción al número de Concejales que tengan en el Pleno. 
 

Visto que el artículo 124.2 del Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el que se 
aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades 
Locales (ROF) determina que el número y denominación de estas comisiones, así como cualquier 
variación de las mismas durante el mandato corporativo, se debe decidir mediante acuerdo adoptado 
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por el Pleno a propuesta del Alcalde o Presidente, procurando, en lo posible, su correspondencia con 
el número y denominación de las grandes áreas en que se estructuren los servicios corporativos.  
 

Visto que, con ocasión de la renuncia por motivos personales (maternidad) de la concejala a 
Dña. Sonia Beneyto Ferre, se ha producido una reestructuración de las delegaciones, lo que ex 
artículo 124.2 del ROF, debe suponer a su vez una modificación de denominación de las comisiones 
informativas afectadas, así como la supresión de la Comisión de Deportes, Seguridad y Tráfico,  a fin 
de garantizar la traída correspondencia entre delegaciones y denominación de los órganos. 
 

Visto lo dispuesto en el artículo 31 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, de Régimen Local de la 
Comunitat Valenciana (LRLV), que establece que cuando por la composición de la corporación no 
sea posible conseguir dicha proporcionalidad podrá optarse por integrar las comisiones con un 
número de miembros igual para cada grupo, aplicándose el sistema de voto ponderado. 
 

Visto que los artículos 123 a 127 del ROF, regulan la organización de las Comisiones 
Informativas, estableciendo los siguientes normas: 

 
- Pueden ser permanentes y especiales. 

 
- Son permanentes las que se constituyen con carácter general, distribuyendo entre ellas las 

materias que han de someterse al Pleno. Su número y denominación se decidirá mediante 
acuerdo adoptado por el Pleno a propuesta del Alcalde o Presidente, procurando, en lo posible, 
su correspondencia con el número y denominación de las grandes áreas en que se estructuran 
los servicios corporativos. 
 

- La adscripción concreta a cada Comisión de los miembros de la Corporación que deban formar 
parte de la misma en representación de cada grupo, se realizará mediante escrito del Portavoz 
del mismo dirigido al Alcalde o Presidente, y del que se dará cuenta al Pleno, debiendo 
designarse un suplente por cada titular. 
 

- La válida constitución de las mismas requiere la mayoría absoluta de los componentes en primera 
convocatoria y un mínimo de 3 en segunda, una hora después. 
 

- Los dictámenes se aprobarán siempre por mayoría simple. 
 

Vistos los escritos presentados por los portavoces de los distintos grupos municipales en los que 
se designan los miembros titulares y suplentes que les van a representar en cada comisión. 
 

La Comisión informativa de Cultura, Promoción Económica, Urbanismo, Protocolo y 
Hermanamiento del día 21 de septiembre de 2017 dictamina favorablemente por mayoría absoluta, 
con los votos del Grupo Municipal Compromís por Banyeres de Mariola [5], Grupo Municipal 
Socialista [2] y El Grupo Municipal Popular [5] y la abstención del Grupo Municipal Ciudadanos [1], la 
adopción del siguiente ACUERDO: 
  

PRIMERO.- Suprimir la Comisión Informativa de Deportes, Seguridad y Tráfico. 
 

SEGUNDO.- Modificar las siguientes Comisiones Informativas Permanentes. 
  
- Comisión Informativa de Cultura, Promoción Económica, Urbanismo, Protocolo y Hermanamiento, 
Seguridad y Tráfico, en sustitución de la Comisión Informativa de Cultura, Promoción Económica, 
Urbanismo, Protocolo y Hermanamiento. 
             
- Comisión Informativa de Bienestar Social, Mercado y Participación Ciudadana en sustitución de la 
Comisión Informativa de Bienestar Social i Participación Ciudadana. 
 
-Comisión Informativa de Educación, Juventud, Deporte, Medio Ambiente y Agricultura en sustitución 
de la Comisión Informativa de Educación, Juventud, Medio Ambiente y Agricultura. 
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-Comisión Informativa de Obras, Fiestas, Protección Civil y Comercio. en sustitución de la Comisión 
Informativa de Obras y Fiestas. 
 

TERCERO.- Cada una de las anteriores comisiones ejercerán en su ámbito, las funciones de  
estudio, informe o consulta de los asuntos que han de ser sometidos a la decisión del Pleno, así 
como el seguimiento de la gestión del alcalde, la Junta de Gobierno Local y los concejales que 
ostenten delegaciones. 
 
Celebrarán sesión ordinaria cada 3 meses. Sin perjuicio de lo anterior, podrán celebrar sesiones 
extraordinarias cuando sea necesario y, en todo caso, para dictaminar asuntos que deban debatirse 
en Pleno. 
 

CUARTO.- El alcalde es presidente nato de todas las comisiones informativas por lo que 
podrá asistir a las mismas con voz pero sin voto en aquellas comisiones en las que delegue la 
presidencia efectiva. 
  

QUINTO.- En cada una de las comisiones anteriores se aplicará en las votaciones el sistema 
de voto ponderado, de forma que cada representante ostentará tantos votos como miembros tenga el 
grupo al que pertenece en el Ayuntamiento Pleno. La ponderación se aplicará también a efectos de 
quórum.” 

 
El Sr. Alcalde indica que por motivos personales de la próxima maternidad de la Sra. Beneyto se 
produce una redistribución de las delegaciones con lo cual quedan modificadas las comisiones 
informativas tal como se indica en el dictamen. 
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Compromís indicando que su grupo votará a favor. 
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Ciudadanos diciendo que se abstendrá en la 
votación. 
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Socialista para decir que su grupo votará a favor. 
 
Toma la palabra el portavoz del grupo municipal Popular para expresar que su grupo votará a favor. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por mayoría absoluta [12 votos a favor 
correspondientes al Grupo Municipal Compromís, Grupo Municipal Socialista y Grupo 
Municipal Popular y 1 abstención correspondiente al Grupo Municipal C’s] acuerda aprobar la 
supresión y modificación de Comisiones Informativas. 
 
5) FESTIVOS LOCALES PARA EL AÑO 2018 
 
“DICTAMEN DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
URBANISMO, PROTOCOLO Y HERMANAMIENTO DE FECHA 21 DE SEPTIEMBRE DE 2017 
 
 Visto el escrito presentado por la Dirección Territorial de Alicante de la Conselleria de 
Economía Sostenible, Sectores Productivos, Comercio y Trabajo con R.E.2017001772 de fecha 12 de 
julio de 2017 en el que solicita que se remita acuerdo del Pleno de la Corporación proponiendo dos 
festividades locales para el año 2018. 
 
 Visto lo dispuesto en el artículo 37.2 del Texto Refundido de la Ley del Estatuto de los 
Trabajadores, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2015, de 23 de octubre. 
 
 Visto lo dispuesto por el artículo 46 del Real Decreto 2001/1983, de 28 de julio, sobre 
Regulación de la Jornada de Trabajo, Jornadas Especiales y Descansos. 
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 Visto el escrito remitido a las distintas asociaciones y organizaciones locales en el que se 
propone los días 23 y 24 de abril como festivos locales para el año 2018 y se posibilita a estas para 
que formulen propuestas alternativas. 
 
 Visto que ha expirado el plazo para formular propuestas alternativas y no se ha recibido 
ninguna. 
 
 Visto que se ha recibido conformidad a la propuesta del Ayuntamiento de las siguientes 
organizaciones: 

- Con fecha 25 de julio de 2017 y R.E.2017001868, CCOO. 
- Con fecha 7 de septiembre de 2017 y R.E.2017002097, Asociación de Amas de Casa y 

Consumidores “Lucentum”. 
- Con fecha 8 de septiembre de 2017 y R.E.2017002110, Asociació de Empresarios 

Banyeres Industrial. 
 

La Comisión Informativa de Cultura, Promoción económica, Urbanismo, Protocolo y 
Hermanamiento dictamina favorablemente por unanimidad la siguiente propuesta de ACUERDO: 

 
PRIMERO.- Proponer a la Dirección Territorial de la CONSELLERIA DE ECONOMÍA 

SOSTENIBLE, SECTORES PRODUCTIVOS COMERCIO Y TRABAJO los siguientes días de fiesta 
tradicional para el año 2018 en el municipio de Banyeres de Mariola. 

-Lunes 23 de abril: Fiestas de Moros y Cristianos en honor de Sant Jordi 
-Martes 24 de abril: Fiestas de Moros y Cristianos en honor de Sant Jordi 

 
 SEGUNDO.- Dar traslado del acuerdo a la Dirección Territorial de la CONSELLERIA DE 
ECONOMÍA SOSTENIBLE, SECTORES PRODUCTIVOS COMERCIO Y TRABAJO.” 
 
El Sr. Alcalde propone que en caso de que ningún portavoz tenga nada que plantear pasen 
directamente a la votación.  
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar los festivos locales para el año 2018. 
 
6) CONTRATACIÓN SERVICIO RENTING DESFIBRILADORES. 
 
Visto el dictamen de la Comisión especial de cuentas, hacienda y personal de 22 de septiembre de 
2017, que transcrito literalmente dice: 
 
“Vista la intención de la Corporación de dotar con equipos desfibriladores a los espacios públicos, 
según acuerdo plenario de 28 de septiembre de 2016. 
 
Habiéndose valorado la posibilidad de su adquisición o de su suministro mediante sistema de renting. 
 
Vista la propuesta planteada por Proyecto Salvavidas, una marca registrada y propiedad de ANEK S-
3, S.L., en calidad de proveedor y mantenedor, con CIF B85649903, respecto a las ventajas que 
ofrece el suministro de estos equipos, la impartición de formación técnica, necesaria y legal para el 
uso de los mismos y su mantenimiento, haciéndolo mediante la contratación de un renting.  
 
Habiéndose planteado el suministro de dos equipos y que se sitúen en lugares de concurrencia o en 
servicios de prevención, como podría ser el espacio público del Polideportivo o en una patrulla de la 
Policía local, entre otros.  
 
De conformidad con lo anterior, la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda del día 22/09/2017 
dictamina favorablemente, por unanimidad de sus miembros, la adopción del siguiente ACUERDO: 
 
Que considerando que en el mes de septiembre de 2017 se ha tomado la decisión de adquirir dos 
desfibriladores para diversas necesidades. 
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Resultando que se entiende que la forma más eficaz y eficiente de obtener este servicio es por medio 
de un contrato de arrendamiento. 
 
Resultando que el órgano competente para adoptar este acuerdo es el Pleno, ya que se trata de un 
contrato de una duración de cinco años. 
 
Se acuerda: 
 
PRIMERO. La contratación del servicio de renting de dos desfibriladores con la empresa ANEK S-3, 
S.L. sin coste de mantenimiento, y con la empresa GRENKE RENT, S.L. la parte de renting por un 
importe de 121,00 euros (100 euros+ IVA) mensual, por un periodo de 60 meses, suscribiendo el 
correspondiente contrato tipo aportado por la empresa, haciendo la excepción de que por parte de 
este Ayuntamiento no se suscribirá ninguna clausula que sea contraria a la Ley 30/2007 de Contratos 
de Servicios Públicos. 
 
SEGUNDO. Notificar este acuerda los interesados a los efectos oportunos.”  
 
El Sr. Alcalde da la palabra a la portavoz del grupo municipal Compromís quien a su vez la cede a la 
concejal de Sanidad. Explica que tras la moción presentada por el grupo Popular, que fue aprobada 
por el Pleno, el Equipo de Gobierno ha considerado oportuno contar con dos desfibriladores a través 
de renting porque con ello se garantiza tener desfibriladores nuevos a los cinco años.  
Expone en qué consiste el mantenimiento contratado y que los desfibriladores estarán, uno en el 
pabellón de deportes del Polideportivo y el otro en el coche patrulla de la Policía Local. Además hay 
uno en el Centro de Salud, otro en el vehículo de Cruz Roja y otro en el Geriátrico.  
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Ciudadanos diciendo que su grupo votará a favor. 
 
Toma la palabra la portavoz del grupo municipal Socialista para expresar que su grupo votará a favor.  
 
Toma la palabra el portavoz del grupo municipal Popular exponiendo que aunque en la Comunidad 
Valenciana no hay obligación de tener desfibriladores, cuando ellos presentaron la moción pensaron 
en adquirir más de dos, de hecho propusieron la creación de espacios públicos cardioprotegidos en el 
Polideportivo, Mercado Municipal, Zona de Acampada, colegios, Hogar del Pensionista y aquellos que 
estimaran oportuno por la afluencia de gente. Por ello consideran que con dos se han quedado 
cortos. 
Tampoco les han consultado ni les han preguntado sobre el tema a pesar de haber presentado ellos 
la moción. 
Indica que su grupo municipal votará a favor por coherencia política y porque presentaron la moción 
aunque deberían abstenerse porque no se ha cumplido lo que pedían en la moción que presentaron. 
 
El Alcalde responde al Sr. Esteve que la normativa regula que en distancias inferiores a 500 metros 
del Centro de Salud no es necesaria su instalación, por lo que en el Mercado Municipal y Hogar del 
Pensionista no son necesarios. Además han puesto uno en la patrulla de la Policía Local porque ellos 
atienden la mayoría de emergencias y por ello los agentes harán un curso. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la contratación del servicio de renting de desfibriladores. 
 
7) DESPACHOS EXTRAORDINARIOS 
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si existe algo a tratar en este punto 
respondiéndole estos que no. 
 
8) DACIÓN DE CUENTA DE DECRETOS DESDE EL 14 DE JULIO HASTA EL 22 DE 
SEPTIEMBRE DE 2017 
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Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
14 de julio hasta el 22 de septiembre de 2017, ambos inclusive. 
 
La corporación queda enterada. 
 
9) RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si alguien tiene alguna pregunta o algún ruego.  
 
La Sra. Francés pregunta por la Radio Municipal ya que vio un registro de entrada de 20 de 
septiembre en el que la directora dimitía de su cargo. Quiere saber los motivos que ha alegado y 
quien va a dirigirla. En estos momentos no hay ni licitación ni directora. 
 
El Sr. Alcalde le responde que respecto a la licitación va a hacerse un negociado tras haber quedado 
desierta la licitación. Se han puesto en contacto con las tres empresas que habían participado el año 
anterior y están esperando que presenten las propuestas económicas para ver cuál es la opción más 
adecuada.  
Respecto a la dimisión de la directora ha alegado motivos laborales y personales. La ordenanza de la 
radio dispone que el nombramiento de la dirección es unilateral por parte del Alcalde pero como el 
equipo de gobierno no está de acuerdo con que sea unilateral, hicieron una reunión con todos los 
voluntarios para que votaran al director. El resultado de la votación se comunicará al Consell de la 
rádio convocado para el próximo 4 de octubre para que dé el visto bueno. 
 
La Sra Francés pregunta por la adquisición por parte del Ayuntamiento de un inmueble en la calle 
Ángel Torró, 10 por importe de unos 50.000 euros. Quiere saber la utilidad que le van a dar, el motivo 
de su adquisición  y si hay algún informe de la oficina técnica. 
 
Responde el Alcalde que la adquisición de dicho inmueble estaba presupuestada el año anterior pero 
al tratarse de un solar de varios propietarios no se ha podido hacer efectiva la compra hasta ahora. 
El motivo de la compra de este inmueble, junto con otro que se compró el año anterior que iba en la 
misma partida de inversiones en inmuebles, es la creación de una zona de aparcamiento cercana a la 
plaza. 
 
La Sra. Francés también quiere hacer una pregunta sobre la consulta del cambio de fecha de las 
fiestas. En la comisión informativa ya se comentó el problema que se puede plantear por el hecho de 
que las comparsas compartan sus datos personales sin autorización. Como están a menos de quince 
días de que se produzca quiere saber si se ha hecho alguna gestión al respecto. 
 
El Sr. Alcalde responde que los datos no están colgados en ningún sitio, los interesados lo tienen que 
consultar de forma individual con su DNI. 
 
La Sra. Francés replica que la transmisión de datos debe tener consentimiento de la persona aunque 
estos no vayan a ser expuestos porque de todos modos va a hacerse un uso de esos datos. 
 
El Sr. Sempere, Concejal de Fiestas, responde que está previsto hacer una reunión con los 
presidentes de las comparsas pero todavía no se ha hecho. 
 
La Sra. Francés pregunta si van a hacer algo. 
El Sr. Sempere le responde que sí. 
 
La Sra. Francés pregunta también por las escaleras de la Iglesia ya que ha visto que están haciendo 
alguna actuación de nuevo, quiere saber que se está haciendo, si van a hacerlas de nuevo en caso 
de que no se solucione la mala elaboración de las mismas. Pregunta también si tienen partida 
presupuestaria en el caso de que haya que volverlas a hacer. 
 
El Sr. Sempere le responde que la “mala actuación” de las escaleras es opinión suya, hay opiniones 
de todo tipo. 
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La actuación que han hecho hoy era para terminar las mismas. 
 
La Sra. Francés pregunta a la concejalía de parques y jardines por la piscina pequeña de Villa 
Rosario ya que al principio de la legislatura la arreglaron y se pusieron peces pero en este momento 
no hay peces y está abandonada. Pregunta si van a llevar a cabo alguna actuación o va a dejarse 
perder lo que en principio fue una buena obra.  
 
La Sra. Garrido, Concejal Delegada de Parques y Jardines responde que hay una persona que se 
encarga de los peces y los cuida pero la población se debe concienciar y no cometer actos vandálicos 
ya que hay quien tira piedras y se han muerto algunos peces. Indica también que aunque el agua 
está turbia, debido a que está estancada,  hay peces todavía y se cuidan, de hecho se trata de un 
ciclo biológico el hecho de que esté turbia no quiere decir que esté descuidada. Cuando haga buen 
tiempo la vaciaran y limpiaran pero no pueden hacerlo cada dos meses. 
 
La Sra. Francés tiene también una pregunta sobre el tema de “La Mallaeta”. En el Pleno anterior se 
dijo que habría una reunión entre la concejalía afectada y la asociación que ha surgido en defensa de 
la misma. Pregunta si se ha hecho la reunión, en caso afirmativo qué se ha acordado y en caso 
negativo el motivo de no haberse hecho. 
 
El Sr. Alcalde responde que esa pregunta se le contestó en el anterior Pleno y procede a leer la 
respuesta. La reunión ya se produjo. 
 
Por último, la Sra. Francés quiere hacer un ruego. Ruega que en el próximo Pleno se le informe de 
los gastos directos e indirectos que produce la radio, el número de programas actuales que se están 
emitiendo, el número de colaboradores que participan, si hay nuevas incorporaciones y si hay algún 
ingreso. 
 
El portavoz del grupo municipal Popular, Sr. Esteve quiere hacer una pregunta y un ruego, aunque la 
pregunta la va a convertir en ruego por haberse respondido ya  a la Sra. Francés. 
Expone que en su día el grupo municipal Popular presentó al Pleno una moción que fue aprobada 
para la remodelación urgente de las gradas de la Iglesia por su lamentable estado. 
Pero el resultado de la obra, a su parecer, es inadecuado funcional y estéticamente. 
El Sr. Esteve considera que tras la intervención del Sr. Sempere indicando que la obra ya está 
terminada, se ha perdido una oportunidad fantástica de mejorar el aspecto de la plaza y de la Iglesia. 
El resultado, podrán reconocerlo o no, pero no hace justicia a la plaza ni a la Iglesia. 
A la Sra. Francés le ha preguntado el Sr. Sempere si era partidaria de tirarlas y hacerlas de nuevo. El 
grupo Popular sí es partidario, deberían hacerlas nuevas.  
Tampoco les consultaron nada sobre cómo se podía hacer la obra, a pesar de que fueron ellos 
quienes presentaron la propuesta, por eso se ponen a su disposición por si deciden rehacerlas. 
 
El Sr. Esteve también ruega que mantenga la instalación de gradas en la plaza Mayor para poder ver 
las personas mayores los actos de fiestas cómodamente. 
Agradece al Presidente de la Comisión de Fiestas que atendieran su propuesta y se instalaran en las 
fiestas de la Reliquia, aprovechando que no está el castillo de madera. La gente ha quedado muy 
contenta, por eso ruega que las vuelvan a poner en las fiestas de Sant Jordi y si puede ser que 
incrementen el tamaño de las mismas. 
 
El Sr. Alcalde responde que incrementar el tamaño será complicado porque ya tuvieron que reducirlo 
en la Reliquia. Sólo se puede poner en la fachada de la Iglesia para no tapar las viviendas de la 
plaza. 
 
El Sr. Esteve se ofrece a aportar varias ideas que tienen para su instalación. 
 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr. Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 20:48 horas, de todo lo cual yo, el Secretario, doy fe. 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 27 DE SETEMBRE DE 2017. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20 hores del dia 27 de setembre de 2017, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2n Tinent d'Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3er Tinent d'Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Sonia Beneyto Ferre 
Regidors 
Sra. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Sra. María José Mora Genís 
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Sra. María Elena Vilanova Calatayud 
Sra. María José Francés García 
 
SR. SECRETARI 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA: 
 
Part resolutiva 
1) Aprovació actes sessions anteriors de dates 18/07/2017 i 04/09/17. 
2) Aprovació Compte General 2016. 
3) Sol·licitud a la Generalitat Valenciana del restabliment de la línia d’autobús Banyeres de 
Mariola-Villena. 
4) Supressió i modificació Comissions Informatives. 
5) Festius locals per a l’any 2018. 
6) Contractació servei rènting desfibril·ladors. 
7) Despatxos extraordinaris. 
 
Part no resolutiva 
8) Dació de compte dels decrets des del 14 de juliol fins al 22 de setembre de 2017. 
9) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
 
1) APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS DE DATES 18/07/2017 I 04/09/2017. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta de la sessió anterior.  
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La Sra. Francès, portaveu del grup municipal Ciudadanos diu que en l'acta de 04/09/17 ella va 
exposar que en la comissió informativa va indicar que hi havia moltes cartes per registre d'entrada 
sol·licitant el canvi de les festes, però també va dir que no sabia quantes ni el període de temps en el 
qual s'havien presentat. Vol que conste perquè la seua intervenció tinga el sentit que li va voler donar. 
La Sra. Garrido, portaveu del grup municipal Socialista indica que en l'acta del dia 18/07/17 en la 
pàgina 2 de la part de valencià, en el paràgraf del resultat de la votació posa PSOI en lloc de PSOE. 
També diu que en l'acta del 04/09/17 falta el regidor José Gabriel Pérez Martínez. 
 
Amb les correccions exposades, l'acta és aprovada per unanimitat dels presents. 
 
2) APROVACIÓ COMPTE GENERAL 2016. 
 
Vist el dictamen de la Comissió especial de comptes, hisenda i personal de 22 de setembre de 2017, 
que transcrit literalment diu: 
 
“Vist l'acord de la Comissió Especial de Comptes, Hisenda i Personal de 30/06/17 en el qual es va 
acordar sotmetre el Compte General 2016 a exposició pública. 
 
Vist que en el Butlletí Oficial de la Província d'Alacant, nº 128 de data 06/07/2017 es va publicar 
l'anunci d'exposició pública, sense haver-se produït al·legacions ni reclamacions. 
 
De conformitat amb l'anterior, la Comissió Especial de Comptes i Hisenda del dia 22/09/17 amb el vot 
favorable dels dos representants de Compromís i PSOE, i l'abstenció dels dos representants del Partit 
Popular i Ciutadans, dictamina favorablement l'adopció del present ACORD: 
 
PRIMER. Informar favorablement l'aprovació del Compte General del Municipi de l'exercici 2016, 
integrat per la documentació comptable referida a l'any 2016: balanç, compte de resultat econòmic-
patrimonial, estat de liquidació i documents que formen la memòria. 
 
SEGON. Informar favorablement l'aprovació dels annexos als estats anuals següents, referits a 
l'exercici 2016: el balanç, el compte de resultat econòmic-patrimonial, l'estat de liquidació del 
pressupost i els documents que formen la memòria. 
 
TERCER. Donar compte, per la seua especial rellevància, de les següents magnituds, derivades del 
compte anual 2016: 
 
• Resultat pressupostari ajustat: 34.762,29 € 
• Romanent de Tresoreria per a despeses generals: 3.457.429,18 € 
• Romanent de Tresoreria total: 3.621.801,97 €” 
 
Pren la paraula, la portaveu del grup municipal Compromís Sra. Beneyto, anunciant que el seu vot 
serà a favor. 
Pren la paraula, la portaveu del grup municipal Ciudadanos, Sra. Francès, indicant que les entitats 
locals com a gestors de fons públics, tenen l'obligació d'informar sobre l'activitat econòmica, financera 
i pressupostària que duen a terme. 
Aquesta obligació suposa la necessitat de registrar totes les operacions derivades d'eixa gestió així 
com elaborar documents que posen de manifest la situació i la variació del seu patrimoni i els 
ingressos i despeses econòmiques, així com el resultat de les seues operacions en l'execució del 
pressupost de l'entitat local. 
Examinat l'informe d'intervenció, es veu que s'ha mantingut la línia marcada a través dels 
pressupostos. 
Ara es tracta d'aprovar el resultat d’eixos comptes de 2016. Saben que l'Ajuntament estava sanejat 
quan van entrar i des del departament d'intervenció i tresoreria es fa una dura tasca de control i 
seguiment de tot tipus de despeses. 
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Indica que es treballa amb borses vinculades que permet suportar alguna que una altra sorpresa 
pressupostària. 
 
El seu grup no va estar d'acord amb els pressupostos que van aprovar i per tant s'abstindran en la 
votació encara que vol remarcar que saben del bon fer del departament de tresoreria i intervenció. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Socialista indicant que el seu grup votarà a favor. 
 
El Sr Alcalde dóna el torn de paraula al Sr Esteve, portaveu del grup municipal Popular, que li la 
cedeix al Sr. Silvestre, company de grup. 
El Sr. Silvestre indica que el seu grup, basant-se en el treball que s'ha fet des de tresoreria i 
intervenció, així com des de tots els estaments de l'ajuntament, votarà a favor de l'aprovació d'aquest 
compte general. 
Vol fer algunes observacions com que el resultat pressupostari ajustat és inferior al de l'any passat, 
encara que el romanent de tresoreria ha pujat. 
Destaca també que la situació econòmica en la qual està l'ajuntament facilita molt el funcionament de 
la Corporació. 
Incideix en el tema del Cadastre perquè en la comissió de 30 de juny se'ls va dir que ja s'havia 
retornat al voltant d'1 milió d'euros i sembla que queden pocs o cap expedient per a retornar. 
Ha passat un any des de l'aprovació del compte de 2015, quan ja van sol·licitar que demanaren 
disculpes de l'ús partidista que van fer del tema del Cadastre i encara no ho han fet. Van dir que 
l'ajuntament estava hipotecat en 4 milions d'euros, quan hi havia un romanent de tresoreria de 
3.300.000 euros. Per a açò diuen que es van basar en una comissió d'hisenda, però en eixa comissió 
el que es va dir és que les devolucions podrien anar de 2.200.000 euros a 3.900.000. 
Demana que facen públiques les disculpes per dir mitges veritats. 
 
Intervé l'Alcalde dient que ell sempre ha dit públicament que la situació de l'Ajuntament de Banyeres 
de Mariola és envejable i gens comparable amb la situació d'altres ajuntaments que estan endeutats. 
L'equip de govern, des que va entrar sempre ha treballat perquè hi haja un romanent superior. 
Respecte al tema del Cadastre, si que es van basar en eixa comissió però ni se sabia llavors, ni se 
sap ara exactament, per açò sempre han treballat perquè hi haja un romanent. 
En Cadastre encara no ens han confirmat la cita per a parlar amb ells del tema però sí que ens han 
passat informació i sembla que allí no queda gens per retornar a costa del que quede en els tribunals. 
Si vol que demane disculpes, les demana, però ells van treballar amb la informació que es va donar i 
era entre dos milions i alguna cosa i quasi quatre milions d'euros. S'alegra que ara siga menys, 
perquè la població es beneficiarà d’eixos diners. 
 
Pren de nou la paraula el Sr. Silvestre per a dir a l'Alcalde que ha obviat en tot moment que 
l'ajuntament disposava de 3.300.000 euros de romanent. 
 
L'Alcalde respon que si hagueren hagut de pagar 4 milions d'euros no els tenien llavors i tampoc els 
tenen ara, però el que han de fer és no parlar més de passat i seguir treballant i pensant en el present 
i futur. 
 
Sotmès a votació, l'Ajuntament Ple, per majoria absoluta [12 vots a favor corresponents al 
Grup Municipal Compromís, Grup Municipal Socialista i Grup Municipal Popular i 1 abstenció 
corresponent al Grup Municipal C’s] acorda aprovar el Compte General 2016. 
 
 
3) SOL·LICITUD A LA GENERALITAT VALENCIANA DEL RESTABLIMENT DE LA LÍNIA 
D’AUTOBÚS BANYERES DE MARIOLA-VILLENA. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT DE DATA 21 DE SETEMBRE DE 2017 
 

D. Josep Sempere i Castelló, alcalde-president del M.I. Ajuntament de Banyeres de Mariola, 
sotmet a la consideració del Ple de l'Ajuntament l'adopció d'acord en els termes següents: 
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Sol·licitar a la Generalitat Valenciana el restabliment de la línia d'autobús Banyeres de 
Mariola- Villena. 
 

En un context de greu crisi econòmica, un dels primers servicis de què es va prescindir, va 
ser el de transport públic per carretera que unia els municipis de Banyeres de Mariola, Beneixama, el 
Camp de Mirra i la Canyada amb la ciutat de Villena. Com a conseqüència d'això, estos nuclis de 
població s'han vist desconnectats i aïllats durant els últims anys, resultant una autèntica odissea per 
als veïns dels mateixos desplaçar-se a les localitats veïnes per a realitzar qualsevol tràmit o gestió. 

 
Després de diversos anys sense comptar amb aquest servici i davant de les nombroses 

queixes dels veïns per la passivitat de l'Administració per a reprendre aquest servici, els distints 
municipis afectats, es van reunir a fi de donar l'impuls necessari i entaular les conversacions 
pertinents per al seu restabliment. Amb esta mesura, junt amb la sol·licitud d'àrea conjunta de taxi que 
s'ha sol·licitat a la Conselleria, es pretén complir a la legislació valenciana en matèria de mobilitat, 
dotant a estos municipis d'interior d'una xarxa de transport adequada per a una millor connexió amb la 
resta de municipis limítrofs, garantint amb això un sistema de connexions en temps raonable. 

 
La Llei 16/1987, de 30 de juliol, d'Ordenació dels Transports Terrestres (LOOT) publicada 

en el Boletín Oficial del Estado (B.O.E número 182 de data 31/07/1987), desenrotllada 
reglamentàriament per mitjà del Reial Decret 1211/1990, de 28 de setembre (RLOOT), té com a 
objecte regular el sector del transport, establint la normativa bàsica en esta matèria, sense perjuí de la 
competència que li correspon a la Comunitat Valenciana, en exercici del que disposa l'article 49.1.15ª 
de l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana, aprovat per Llei Orgànica 1/2006, de 10 
d'abril (EACV), en relació amb l'article 148.15ª de la Constitució Espanyola (CE), que atribueix a la 
Generalitat Valenciana competència exclusiva sobre esta matèria. 

 
De conformitat amb el que es disposa en la normativa estatal i comunitària, Reglament CE 

1370/2007, de 23 d'octubre, sobre els serveis públics de transport, la Generalitat ha dictat la Llei 
6/2011, d'1 d'abril, de Mobilitat de la Comunitat Valenciana (LMCV). L'art. 3 LMCV, sota el títol de 
Competències administratives, disposa que:  1.- Correspon a la Generalitat: 

 
a) La potestat normativa en relació amb la mobilitat de les persones, dels serveis de transport 
públic i de les seues infraestructures dins de la Comunitat Valenciana. 
 
b) La planificació, execució i manteniment de les infraestructures de transport 
interurbà, excepte aquelles que siguen d'interès general de l'Estat. 
 
c) La provisió dels serveis de transport públic interurbà de viatgers dins de la 
Comunitat Valenciana”. 
 

L'article 21 LMCV, referit al Transport de viatgers, assenyala que: “ 1.- Als efectes d'esta 
llei, transport de viatgers és el realitzat per compte de tercers contra la corresponent 
contraprestació econòmica. 

2- Els transports de viatgers es classifiquen en: 
a) Servici públic de transport, entès com a tal l'oferit a la ciutadania, d'acord amb un 

calendari i horari prèviament establit….” 

L'art. 22 LMCV, regula el Servici públic de transport. Fins i Competències, establint a 
aquest respecte que:  

 1.- “Per mitjà de la Prestació dels servicis públics de transport, les administracions 
públiques competents conformen una oferta integrada de mobilitat amb vista a assegurar a 
ciutadans i ciutadanes les seues opcions d'accés als servicis i equipaments, al treball, a la 
formació i als restants destins que siguen demandats. 

2.- La Generalitat és l'autoritat de transport competent per a la provisió dels 
servicis públics de transport en la Comunitat Valenciana. L'exercici de tal competència 
s'exercirà per mitjà de l'Agència Valenciana de Mobilitat. 
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3.- Els ajuntaments són les autoritats de transport competents en la provisió de 
servicis públics de transport dins dels seus termes municipals, d'acord amb el que establix la 
legislació de règim local, el que preveu esta Llei, la normativa que la desenrotlle i els 
instruments de coordinació que, d'acord amb dita normativa, s’ establisquen per a assegurar 
la integració del sistema de transport. 

4.- Les distintes administracions podran convindre la prestació conjunta dels servicis 
públics de transport, delegant les seues competències en el cas que resulte convenient en 
l'Agència Valenciana de Mobilitat o en altres administracions locals o mancomunitats 
municipals. 

 
5.- Correspon a cada una de les autoritats de transport competents en l'ordenació, 

planificació, gestió i prestació dels servicis públics de transport bé per mitjà d'operador intern, 
en l'acceptació del Reglament CE 1370/2007, o per mitjà de l'operador seleccionat d'acord 
amb la normativa aplicable. 

6.- La prestació dels servicis públics de transport que corresponen a la Generalitat en 
virtut de delegació o comanda per part de l'Administració General de l'Estat, o previ conveni 
amb altres comunitats autònomes, s'acomodarà al que preveu esta llei en el que no s'opose a 
la legislació de l'Estat, sense perjuí de les restants legislacions que siguen aplicables”. 

L'art.1 de la Llei 9/2009, de 20 de novembre, de la Generalitat, d'Accessibilitat 
Universal al Sistema de Transports de la Comunitat Valenciana (LAUSTCV) prescriu que: 
“És objecte de la present llei garantir les condicions necessàries perquè el sistema de 
transports de la Comunitat Valenciana siga accessible a totes les persones, de 
conformitat amb els principis arreplegats en l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana, 
i amb independència que tinguen o no limitacions personals en la seua capacitat per a 
desplaçar-se i accedir a la informació de forma autònoma, per mitjà de: 

a)   La regulació de les condicions dels nous elements del dit sistema de cara a què 
siguen accessibles per a tots els ciutadans. 

b) L'establiment de les condicions i els terminis en què els elements actualment 
existents siguen adaptats a les disposicions de la present llei, així com el de les 
fórmules que garantisquen el compliment de tal  objectiu. 

2.- Als efectes d'esta llei, s'entendrà que el sistema de transports de la Comunitat 
Valenciana està integrat per la totalitat dels elements i servicis que atenen a les necessitats 
mobilitat dels ciutadans, permetent el seu desplaçament dins de l'àmbit territorial de la 
mateixa, ja siga per mitjà de modes de transport mecanitzats o no mecanitzats, públics o 
privats, i això d'acord amb les competències que en la matèria corresponen a la Generalitat, 
d'acord amb el que disposa l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana. 

3.- Els poders públics promouran l'adopció de les mesures d'acció positiva 
necessàries per a l'efectiva aplicació de la llei”. 

Per tot l'anterior,  i a l'empara del que disposa l'article 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), la Comissió Informativa de 
Cultura, Promoció Econòmica, Protocol i Agermanament, del dia 21 de setembre de 2017 
dictamina favorablement, per unanimitat dels seus membres, l’adopció del següent ACORD: 

PRIMER.- Requerir a la Generalitat Valenciana, Conselleria d'Habitatge, Obres 
Publiques i Vertebració del Territori, Servei Territorial de Transports d'Alacant, com a 
autoritat competent en matèria de transport interurbà, perquè de conformitat amb allò que 
s'ha preceptuat en els articles de la Llei 16/1987, de 30 de Julio, d'Ordenació dels Transports 
Terrestres (LOTT), i la Llei 6/2011, d'1 d'abril, de Mobilitat de la Comunitat Valenciana 
(LMCV), procedisca al restabliment de la línia de transport interurbà que unix els 
municipis de Banyeres de Mariola i  Villena. 
 SEGON.- Establir com a servici mínim de transport interurbà l'itinerari conformat entre 
les poblacions de Banyeres de Mariola, Beneixama, el Camp de Mirra, La Canyada, Biar i 
Villena, amb el següent horari i calendari; els dies dilluns i dijous,  en horari de matí, de 8:30 
hores a 14:00 hores. 



 
 

18 
 

AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
CIF P-0302100-C 

Plaça de l’Ajuntament, 1 
Telf. 966 567 315 – 966 567 475 – Fax 965 566 668 

03450 BANYERES DE MARIOLA (Alacant) 

 TERCER.- Sol·licitar a la Generalitat Valenciana, Conselleria d'Habitatge, Obres 
Publiques i Vertebració del Territori, Servei Territorial de Transports d'Alacant, realitzar 
l'oportú Pla de Mobilitat en què s'efectue un estudi detallat de les necessitats dels municipis 
afectats, a fi de dotar de les infraestructures necessàries per a la millor prestació del servici de 
transport públic interurbà. 
 QUART.- Comunicar als municipis afectats l'estimació, si és el cas,de la proposta 
formulada.” 
  

 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la portaveu del grup municipal Compromís qui indica que el seu grup 
votarà a favor. 
 
Pren la paraula la Sra. Francès, portaveu del grup municipal Ciudadanos expressant que el seu grup 
votarà a favor d'aquest punt de l'ordre del dia. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Socialista per a exposar que la línia Banyeres-Villena 
es va veure interrompuda en anteriors legislatures a causa del cessament de l'aportació econòmica 
que rebia la companyia d'autobusos per part de l'anterior Conselleria. 
Des de fa mesos els alcaldes i regidors dels municipis afectats (Banyeres de Mariola, Beneixama, La 
Canyada, Camp de Mirra i Biar) s'estan reunint per a estudiar el tema i han decidit fer una sol·licitud a 
la Conselleria, perquè restablisca el servei. 
La proposta de mínims sol·licitada arreplega dos dies de servei, dilluns i dijous amb servei d'anada a 
les 8.00 h i de tornada a les 14.00 h. 
Per tot açò el grup municipal Socialista votarà a favor d'aquest punt. 
 
Pren la paraula el portaveu del grup municipal Popular dient que el seu grup votarà a favor. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la sol·licitud a la Generalitat Valenciana del restabliment de la línia 
d'autobús Banyeres de Mariola-Villena. 
 
4) SUPRESSIÓ I MODIFICACIÓ COMISSIONS INFORMATIVES. 
 
“DICTAMEN DE COMISSIÓ INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT DE 21 DE SETEMBRE DE 2017 
 
Vist que l'article 20 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LB), 
estableix que en els municipis de més de 5.000 habitants, existiran òrgans que tinguen per objecte 
l'estudi, informe o consulta dels assumptes que han de ser sotmesos a la decisió del Ple, així com el 
seguiment de la gestió de l'Alcalde, la Junta de Govern Local i els Regidors que ostenten delegacions, 
i que tots els grups polítics integrants de la Corporació tindran dret a participar en aquests òrgans, 
mitjançant la presència de regidors pertanyents als mateixos en proporció al nombre de Regidors que 
tinguen en el Ple. 
 
Vist que l'article 124.2 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF) determina que 
el nombre i denominació d'aquestes comissions, així com qualsevol variació de les mateixes durant el 
mandat corporatiu, s'ha de decidir mitjançant acord adoptat pel Ple a proposta de l'Alcalde o 
President, procurant, en la mesura que siga possible, la seua correspondència amb el nombre i 
denominació de les grans àrees en què s'estructuren els serveis corporatius. 
 
Vist que, en ocasió de la renúncia per motius personals (maternitat) de la regidora a Sra. Sonia 
Beneyto Ferre, s'ha produït una reestructuració de les delegacions, la qual cosa ex article 124.2 del 
ROF, ha de suposar al seu torn una modificació de denominació de les comissions informatives 
afectades, així com la supressió de la Comissió d'Esports, Seguretat i Tràfic, a fi de garantir la portada 
correspondència entre delegacions i denominació dels òrgans. 
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Vist el que es disposa en l'article 31 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de Règim Local de la Comunitat 
Valenciana (LRLV), que estableix que quan per la composició de la corporació no siga possible 
aconseguir aquesta proporcionalitat podrà optar-se per integrar les comissions amb un nombre de 
membres igual per a cada grup, aplicant-se el sistema de vot ponderat. 
 
Vist que els articles 123 a 127 del ROF, regulen l'organització de les Comissions Informatives, 
establint els següents normes: 
 
- Poden ser permanents i especials. 
 
- Són permanents les que es constitueixen amb caràcter general, distribuint entre elles les matèries 
que han de sotmetre's al Ple. El seu nombre i denominació es decidirà mitjançant acord adoptat pel 
Ple a proposta de l'Alcalde o President, procurant, en la mesura que siga possible, la seua 
correspondència amb el nombre i denominació de les grans àrees en què s'estructuren els serveis 
corporatius. 
 
- L'adscripció concreta a cada Comissió dels membres de la Corporació que hagen de formar part de 
la mateixa en representació de cada grup, es realitzarà mitjançant escrit del Portaveu del mateix dirigit 
a l'Alcalde o President, i del que s'adonarà al Ple, havent de designar-se un suplent per cada titular. 
 
- La vàlida constitució de les mateixes requereix la majoria absoluta dels components en primera 
convocatòria i un mínim de 3 en segona, una hora després. 
 
- Els dictàmens s'aprovaran sempre per majoria simple. 
 
Vistos els escrits presentats pels portaveus dels diferents grups municipals en els quals es designen 
els membres titulars i suplents que els van a representar en cada comissió. 
 
 
La Comissió informativa de Cultura, Promoció Econòmica, Urbanisme, Protocol i Agermanament del 
dia 21 de setembre de 2017 dictamina favorablement per majoria absoluta, amb els vots del Grup 
Municipal Compromís per Banyeres de Mariola [5], Grup Municipal Socialista [2] i El Grup Municipal 
Popular [5] i l'abstenció del Grup Municipal Ciutadans [1], l'adopció del següent ACORD: 
 
PRIMER.- Suprimir la Comissió Informativa d'Esports, Seguretat i Trànsit. 
 
SEGON.- Modificar les següents Comissions Informatives Permanents. 
 
- Comissió Informativa de Cultura, Promoció Econòmica, Urbanisme, Protocol i Agermanament, 
Seguretat i Trànsit, en substitució de la Comissió Informativa de Cultura, Promoció Econòmica, 
Urbanisme, Protocol i Agermanament. 
 
- Comissió Informativa de Benestar Social, Mercat i Participació Ciutadana en substitució de la 
Comissió Informativa de Benestar Social i Participació Ciutadana. 
 
-Comissió Informativa d'Educació, Joventut, Esport, Medi ambient i Agricultura en substitució de la 
Comissió Informativa d'Educació, Joventut, Medi ambient i Agricultura. 
 
-Comissió Informativa d'Obres, Festes, Protecció Civil i Comerç. en substitució de la Comissió 
Informativa d'Obres i Festes. 
 
TERCER.- Cadascuna de les anteriors comissions exerciran en el seu àmbit, les funcions d'estudi, 
informe o consulta dels assumptes que han de ser sotmesos a la decisió del Ple, així com el 
seguiment de la gestió de l'alcalde, la Junta de Govern Local i els regidors que ostenten delegacions. 
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Celebraran sessió ordinària cada 3 mesos. Sense perjudici de l'anterior, podran celebrar sessions 
extraordinàries quan siga necessari i, en tot cas, per a dictaminar assumptes que hagen de debatre's 
en Ple. 
 
QUART.- L'alcalde és president nat de totes les comissions informatives pel que podrà assistir a les 
mateixes amb veu però sense vot en aquelles comissions en les quals delegue la presidència 
efectiva. 
 
CINQUÈ.- En cadascuna de les comissions anteriors s'aplicarà en les votacions el sistema de vot 
ponderat, de manera que cada representant ostentarà tants vots com a membres tinga el grup al que 
pertany en l'Ajuntament Ple. La ponderació s'aplicarà també a l'efecte de quòrum.” 
 
El Sr. Alcalde indica que per motius personals de la pròxima maternitat de la Sra. Beneyto es produeix 
una redistribució de les delegacions amb la qual cosa queden modificades les comissions 
informatives tal com s'indica en el dictamen. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Compromís indicant que el seu grup votarà a favor. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Ciudadanos dient que s'abstindrà en la votació. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Socialista per a dir que el seu grup votarà a favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del grup municipal Popular per a expressar que el seu grup votarà a favor. 
 
Sotmès a votació, l'Ajuntament Ple, per majoria absoluta [12 vots a favor corresponents al 
Grup Municipal Compromís, Grup Municipal Socialista i Grup Municipal Popular i 1 abstenció 
corresponent al Grup Municipal C’s] acorda aprovar la supressió i modificació de Comissions 
Informatives. 
 
5) FESTIUS LOCALS PER A L’ANY 2018. 
 
“DICTAMEN DE LA COMISIÓ INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT DE DATA 21 DE SETEMBRE DE 2017 
 
Vist l'escrit presentat per la Direcció territorial d'Alacant de la Conselleria d'Economia Sostenible, 
Sectors Productius, Comerç i Treball amb R.I.2017001772 de data 12 de juliol de 2017 en el qual 
sol·licita que es remeta acord del Ple de la Corporació proposant dues festivitats locals per a l'any 
2018. 
 
Vist el que es disposa en l'article 37.2 del Text Refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, aprovat 
per Reial decret Legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre. 
 
Vist el que es disposa per l'article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre Regulació de 
la Jornada de Treball, Jornades Especials i Descansos. 
 
Vist l'escrit remès a les diferents associacions i organitzacions locals en el qual es proposa els dies 23 
i 24 d'abril com a festius locals per a l'any 2018 i es possibilita a aquestes perquè formulen propostes 
alternatives. 
 
Vist que ha expirat el termini per a formular propostes alternatives i no s'ha rebut cap. 
 
Vist que s'ha rebut conformitat a la proposta de l'Ajuntament de les següents organitzacions: 
- Amb data 25 de juliol de 2017 i R.I.2017001868, CCOO. 
- Amb data 7 de setembre de 2017 i R.I.2017002097, Associació de Mestresses de casa i 
Consumidors “Lucentum”. 
- Amb data 8 de setembre de 2017 i R.I.2017002110, Asociació d'Empresaris Banyeres Industrial. 
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La Comissió Informativa de Cultura, Promoció econòmica, Urbanisme, Protocol i Agermanament 
dictamina favorablement per unanimitat la següent proposta d'acord: 
 
PRIMER.- Proposar a la Direcció territorial de la CONSELLERIA D'ECONOMIA SOSTENIBLE, 
SECTORS PRODUCTIUS COMERÇ I TREBALL els següents dies de festa tradicional per a l'any 
2018 en el municipi de Banyeres de Mariola. 
-Dilluns 23 d'abril: Festes de Moros i Cristians en honor de Sant Jordi 
-Dimarts 24 d'abril: Festes de Moros i Cristians en honor de Sant Jordi 
 
SEGON.- Donar trasllat de l'acord a la Direcció territorial de la CONSELLERIA D'ECONOMIA 
SOSTENIBLE, SECTORS PRODUCTIUS COMERÇ I TREBALL.” 
 
El Sr. Alcalde proposa que en cas que cap portaveu tinga res que plantejar passen directament a la 
votació. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar els festius locals per a l'any 2018. 
 
6) CONTRACTACIÓ SERVEI RÈNTING DESFIBRIL·LADORS 
 
Vist el dictamen de la Comissió especial de comptes, hisenda i personal de 22 de setembre de 2017, 
que transcrit literalment diu: 
 
“Vista la intenció de la Corporació de dotar amb equips desfibril·ladors als espais públics, segons 
acord plenari de 28 de setembre de 2016. 
 
Havent-se valorat la possibilitat de la seua adquisició o del seu subministrament mitjançant sistema de 
renting. 
 
Vista la proposta plantejada per Projecte Salvavides, una marca registrada i propietat de ANEK S-3, 
S.L., en qualitat de proveïdor i mantenedor, amb CIF B85649903, respecte als avantatges que ofereix 
el subministrament d'aquests equips, la impartició de formació tècnica, necessària i legal per a l'ús 
dels mateixos i el seu manteniment, fent-ho mitjançant la contractació d'un renting. 
 
Havent-se plantejat el subministrament de dos equips i que se situen en llocs de concurrència o en 
serveis de prevenció, com podria ser l'espai públic del Poliesportiu o en una patrulla de la Policia 
local, entre uns altres. 
 
De conformitat amb l'anterior, la Comissió Especial de Comptes i Hisenda del dia 22/09/2017 
dictamina favorablement, per unanimitat dels seus membres, l'adopció del següent ACORD: 
 
Que considerant que en el mes de setembre de 2017 s'ha pres la decisió d'adquirir dos 
desfibril·ladors per a diverses necessitats. 
 
Resultant que s'entén que la forma més eficaç i eficient d'obtenir aquest servei és per mitjà d'un 
contracte d'arrendament. 
 
Resultant que l'òrgan competent per a adoptar aquest acord és el Ple, ja que es tracta d'un contracte 
d'una durada de cinc anys. 
 
S'acorda: 
 
PRIMER. La contractació del servei de renting de dos desfibril·ladors amb l'empresa ANEK S-3, S.L. 
sense cost de manteniment, i amb l'empresa GRENKE RENT, S.L. la part de renting per un import de 
121,00 euros (100 euros+ IVA) mensual, per un període de 60 mesos, subscrivint el corresponent 
contracte tipus aportat per l'empresa, fent l'excepció que per part d'aquest Ajuntament no se 
subscriurà cap clàusula que siga contrària a la Llei 30/2007 de Contractes de Serveis Públics. 
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SEGON. Notificar est acorda els interessats als efectes oportuns.” 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la portaveu del grup municipal Compromís qui al seu torn la cedeix a 
la regidora de Sanitat. Explica que després de la moció presentada pel grup Popular, que va ser 
aprovada pel Ple, l'Equip de Govern ha considerat oportú comptar amb dos desfibril·ladors a través 
de renting perquè amb açò es garanteix tenir desfibril·ladors nous als cinc anys. 
Exposa en què consisteix el manteniment contractat i que els desfibril·ladors estaran, un en el pavelló 
d'esports del Poliesportiu i l'altre en el cotxe patrulla de la Policia Local. A més hi ha un en el Centre 
de Salut, altre en el vehicle de Creu Roja i altre en el Geriàtric. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Ciudadanos dient que el seu grup votarà a favor. 
 
Pren la paraula la portaveu del grup municipal Socialista per a expressar que el seu grup votarà a 
favor. 
 
Pren la paraula el portaveu del grup municipal Popular exposant que encara que a la Comunitat 
Valenciana no hi ha obligació de tenir desfibril·ladors, quan ells van presentar la moció van pensar a 
adquirir més de dos, de fet van proposar la creació d'espais públics cardioprotegits en el Poliesportiu, 
Mercat Municipal, Zona d'Acampada, col·legis, Llar del Pensionista i aquells que estimaren oportú per 
l'afluència de gent. Per açò consideren que amb dos s'han quedat curts. 
Tampoc els han consultat ni els han preguntat sobre el tema malgrat haver presentat ells la moció. 
Indica que el seu grup municipal votarà a favor per coherència política i perquè van presentar la moció 
encara que haurien d'abstenir-se perquè no s'ha complit el que demanaven en la moció que van 
presentar. 
 
L'Alcalde respon al Sr. Esteve que la normativa regula que en distàncies inferiors a 500 metres del 
Centre de Salut no és necessària la seua instal·lació, per la qual cosa en el Mercat Municipal i Llar del 
Pensionista no són necessaris. A més han posat un en la patrulla de la Policia Local perquè ells 
atenen la majoria d'emergències i per açò els agents faran un curs. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la contractació del servei de renting de desfibril·ladors. 
 
7) DESPATXOS EXTRAORDINARIS 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si existeix alguna cosa a tractar en aquest 
punt responent-li aquests que no. 
 
8) DACIÓ DE COMPTE DE DECRETS DES DEL 14 DE JULIOL FINS Al 22 DE SETEMBRE DE 
2017 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprès entre el 14 de juliol fins al 
22 de setembre de 2017, tots dos inclusivament. 
 
La corporació queda assabentada. 
 
9) PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna pregunta o algun prec. 
 
La Sra. Francès pregunta per la Ràdio Municipal ja que va veure un registre d'entrada de 20 de 
setembre en el qual la directora dimitia del seu càrrec. Vol saber els motius que ha al·legat i qui va a 
dirigir-la. En aquests moments no hi ha ni licitació ni directora. 
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El Sr. Alcalde li respon que respecte a la licitació va a fer-se un negociat després d'haver quedat 
deserta la licitació. S'han posat en contacte amb les tres empreses que havien participat l'any anterior 
i estan esperant que presenten les propostes econòmiques per a veure quin és l'opció més adequada. 
Respecte a la dimissió de la directora ha al·legat motius laborals i personals. L'ordenança de la ràdio 
disposa que el nomenament de la direcció és unilateral per part de l'Alcalde però com l'equip de 
govern no està d'acord amb que siga unilateral, van fer una reunió amb tots els voluntaris perquè 
votaren al director. El resultat de la votació es comunicarà al Consell de la ràdio convocat per al 
pròxim 4 d'octubre perquè done el vistiplau. 
 
La Sra Francés pregunta per l'adquisició per part de l'Ajuntament d'un immoble en el carrer Ángel 
Torró, 10 per import d'uns 50.000 euros. Vol saber la utilitat que li van a donar, el motiu de la seua 
adquisició i si hi ha algun informe de l'oficina tècnica. 
 
Respon l'Alcalde que l'adquisició d'aquest immoble estava pressupostada l'any anterior però en 
tractar-se d'un solar de diversos propietaris no s'ha pogut fer efectiva la compra fins ara. 
El motiu de la compra d'aquest immoble, junt amb un altre que es va comprar l'any anterior que anava 
en la mateixa partida d'inversions en immobles, és la creació d'una zona d'aparcament propera a la 
plaça. 
 
La Sra. Francès també vol fer una pregunta sobre la consulta del canvi de data de les festes. En la 
comissió informativa ja es va comentar el problema que es pot plantejar pel fet que les comparses 
compartisquen les seues dades personals sense autorització. Com estan a menys de quinze dies que 
es produïsca vol saber si s'ha fet alguna gestió sobre aquest tema. 
 
El Sr. Alcalde respon que les dades no estan penjades en cap lloc, els interessats ho han de 
consultar de forma individual amb el seu DNI. 
 
La Sra. Francès replica que la transmissió de dades ha de tindre consentiment de la persona encara 
que aquestes no vagen a ser exposades perquè de totes maneres va a fer-se un ús d'eixes dades. 
 
El Sr. Sempere, Regidor de Festes, respon que està previst fer una reunió amb els presidents de les 
comparses però encara no s'ha fet. 
 
La Sra. Francès pregunta si van a fer alguna cosa. 
 
El Sr. Sempere li respon que sí. 
 
La Sra. Francès pregunta també per les escales de l'Església ja que ha vist que estan fent alguna 
actuació de nou, vol saber que s'està fent, si van a fer-les de nou en cas que no es solucione la mala 
elaboració de les mateixes. Pregunta també si tenen partida pressupostària en el cas que calga 
tornar-les a fer. 
 
El Sr. Sempere li respon que la “mala actuació” de les escales és opinió seua, hi ha opinions de tot 
tipus. 
 
L'actuació que han fet avui era per a acabar les mateixes. 
 
La Sra. Francès pregunta a la regidoria de parcs i jardins per la piscina xicoteta de Vil·la Rosario ja 
que al principi de la legislatura la van arreglar i es van posar peixos però en aquest moment no hi ha 
peixos i està abandonada. Pregunta si van a dur a terme alguna actuació o va a deixar-se perdre el 
que en principi va ser una bona obra. 
 
La Sra. Garrido, Regidora Delegada de Parcs i Jardins respon que hi ha una persona que s'encarrega 
dels peixos i els cuida però la població s'ha de conscienciar i no cometre actes vandàlics ja que hi ha 
qui tira pedres i s'han mort alguns peixos. Indica també que encara que l'aigua està tèrbola, a causa 
que està estancada, hi ha peixos encara i es cuiden, de fet es tracta d'un cicle biològic, el fet que 
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estiga tèrbola no vol dir que estiga descurada. Quan faça bon temps la buidaran i netejaran però no 
poden fer-ho cada dos mesos. 
 
La Sra. Francès té també una pregunta sobre el tema de “La Mallaeta”. En el Ple anterior es va dir 
que hi hauria una reunió entre la regidoria afectada i l'associació que ha sorgit en defensa de la 
mateixa. Pregunta si s'ha fet la reunió, en cas afirmatiu què s'ha acordat i en cas negatiu el motiu de 
no haver-se fet. 
 
El Sr. Alcalde respon que eixa pregunta se li va contestar en l'anterior Ple i procedeix a llegir la 
resposta. La reunió ja es va produir. 
 
Finalment, la Sra. Francès vol fer un prec. Prega que en el pròxim Ple se li informe de les despeses 
directes i indirectes que produeix la ràdio, el nombre de programes actuals que s'estan emetent, el 
nombre de col·laboradors que participen, si hi ha noves incorporacions i si hi ha algun ingrés. 
 
El portaveu del grup municipal Popular, Sr. Esteve vol fer una pregunta i un prec, encara que la 
pregunta la va a convertir en prec per haver-se contestat ja a la Sra. Francès. 
Exposa que en el seu moment el grup municipal Popular va presentar al Ple una moció que va ser 
aprovada per a la remodelació urgent de les graderies de l'Església pel seu lamentable estat. 
Però el resultat de l'obra, al seu parèixer, és inadequat funcional i estèticament. 
El Sr. Esteve considera que després de la intervenció del Sr. Sempere indicant que l'obra ja està 
acabada, s'ha perdut una oportunitat fantàstica de millorar l'aspecte de la plaça i de l'Església. 
El resultat, podran reconèixer-ho o no, però no fa justícia a la plaça ni a l'Església. 
A la Sra. Francès li ha preguntat el Sr. Sempere si era partidària de tirar-les i fer-les de nou. El grup 
Popular sí és partidari, haurien de fer-les noves. 
Tampoc els van consultar res sobre com es podia fer l'obra, a pesar que van ser ells els qui van 
presentar la proposta, per açò es posen a la seua disposició per si decideixen refer-les. 
 
El Sr. Esteve també prega que mantinga la instal·lació de graderies en la plaça Major per a poder 
veure les persones majors els actes de festes còmodament. 
Agraeix al President de la Comissió de Festes que atengueren la seua proposta i s'instal·laren en les 
festes de la Relíquia, aprofitant que no està el castell de fusta. La gent ha quedat molt contenta, per 
açò prega que les tornen a posar en les festes de Sant Jordi i si pot ser que incrementen la grandària 
de les mateixes. 
 
El Sr. Alcalde respon que incrementar la grandària serà complicat perquè ja van haver de reduir-ho en 
la Relíquia. Només es pot posar en la façana de l'Església per a no tapar els habitatges de la plaça. 
 
El Sr. Esteve s'ofereix a aportar diverses idees que tenen per a la seua instal·lació. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, pel Sr. Alcalde-President es tanca la sessió, sent les 
20:48 hores, de tot la qual cosa jo, el Secretari, done fe. 
 
 
L'ALCALDE       EL SECRETARI 

 


